

# နလိပ်မာဒီးတံတမံ

ဂဲဒီး- ဖုသးပုာ်ဆုာ်နီၤကွၢ် TV လၢဟံၣ်ဗဲာ်ညါ. ယၣ်အမဲာ်ဆူကမုၢ်တပၤ (ဆိၣ်ဒီး remote control ). ဆိၣ်တစိာ်ဖိလံၤဖိသၢဂၤဟဲယုာ်ထီၣ်ဒီးဆုာ်နီၤလၢဖုကပၤခဲၤ,လံၤခွါတဂၤမံၤနီၤဆိၣ် Ipad ဖဲဖုကပၤ. ကွၢ် TV တစိာ်ဖိဝံၤဒီးကွၢ်ထီၣ်အဖုမဲာ်သံကွၢ်အဖု-

လံၤမုၢ်(၁)- တၢဖု..တဲပုာ်လၢနတၢ်လဲၤခီဖျိမိၣ်. ပဘၣ်သးသ့ၣ်ညါစ့ၢ်ဒီး.

ဖု- အုၤ.. ဖုတၢ်လဲၤခီဖျိဒုအိၣ်ဒီးန့ၣ်ဗဲာ်. သုဘၣ်သးလၢဖုကတဲပုာ်လဲၤခီဖျိအဂ့ၢ်ဖဲလဲၣ်တခါလဲၣ်.

လံၤခွါ- တဲပုာ်လၢနကဲကညိတၢ်ပာ်ဆၢသးခါ,နလဲၤဒုးတၢ်လၢတၢ်မဲာ်ညါဒ်လဲၣ်အဂ့ၢ်မိၣ်,တၢဖု..

ဖု- ပွါ... တၢ်တခါန့ၣ်လၢဖုတၢ်အိၣ်မူပူၤဒုကိခဲကတၢ်ဒီးနးကတၢ်လီၤ.ဖုဘၣ်အိၣ်လၢပုာ်ကျါ,တဘျီဘျီလၢတၢ်စူၤကျါ,တဘျီဘျီလၢတၢ်ကီၢ်ကျါ,ဘၣ်မံၤလၢပစိာ်တၢ်ဟံၣ်ကျါ. မ့ၢ်ဘၣ်အိၣ်ခိးကတဘျီဘျီဘၣ်အိၣ်လၢဆၢထၢၣ်ဒီးန့ၣ်ကျါ.ပယီၤမ့ၢ်ဟဲဒုးပုၤတဘျီဘျီသးသမုၢ်န့ၣ်ဘၣ်အိၣ်လၢကျိချံၣ်ထိးလီၤ.ပယီၤသးအကျိချံၣ်ဟဲလၢနကတၢ် သိၣ်မး “စံၤစံၤ-စ့ၤစ့ၤ” လီၤပျံၤသပုာ်လီၤ. ဘၣ်ဆၢဖုဟံၣ်ဟံၣ်ပုၤတၢ်မၤတခါအံၤဒိၣ်မး.မ့ၢ်လၢဖုအဲၣ်ဘၣ်ဖုပုၤကလုာ်ဒီးတြီသဒၢန့ၣ်ဘၣ်ဖုပုၤကလုာ်အသးသမူလၢပယီၤသးအတၢ်ဟဲထီၣ်မၤအမၤနးတၢ်အယီၤလီၤ.ခဲအံၤဖုဖိလံၤသုဝဲတဖၣ်သုအိၣ်ဘၣ်က့ၤလၢတၢ်သဘျီ.တလိၣ်စံၣ်မ့ၢ်ဟးဖျိ,တလိၣ်ပျံၤတၢ်ဖုးတၢ်လၢဘၣ်မိၣ်.

လံၤမုၢ်(၂)- တၢဖု.. တဲဘၣ်ပုၤလၢနတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအဂ့ၢ်စ့ၢ်မိၣ်.

ဖု- (နံၤထီၣ်ကမ့ၢ်ကမ့ၢ်) တမ့ၢ်ဖုတဲပံၤလီၤဖုသးဘၣ်နီၤ. ဖုစးထီၣ်မၤတၢ်မၤလၢအပတီၢ်ဖုၣ်ကတၢ်လၢဖုတၢ်မၤလီၤန့ၣ်. ဖုဂ့ၢ်ကျဲးစးမၤတၢ်မၤလၢအဂ့ၢ်ကတၢ်.ဖုမၤတၢ်တနံၤအန့ၣ်ရံၣ်(၁၀). ဖုမၤတၢ်စးထီၣ်လၢမ့ၢ်တနံၤတုၤလၢမ့ၢ်ယုၤန့ၣ်,တအိၣ်ဘျဲးအိၣ်သါဘၣ်. မ့ၢ်လၢဖုကျဲးစးမၤတၢ်န့ၣ်အယီၤလၢခဲန့ၣ်ဖုကဲထီၣ်ဘၣ်တၢ်မၤအခိၣ်.ဒီးခဲအံၤတဘျီဖုအိၣ်ဒီးနီၤကစၢ် Company အိၣ်ဒီးပျံၤဒီးဘိၣ်,တၢ်အံၤမၤမ့ၢ်ဖုသးဒိၣ်မး,ဖုဟံၣ်ကဖၤလၢသးလၢဖုတၢ်မၤတဖၣ်အံၤအယီၤလီၤ.သုကြးကွၢ်လိသုဖုစ့ၢ် ဟဲဟဲဟဲ...

လံၤခွါ- တၢဖု.. တဲပုာ်လၢနကဲပုၤခရံၣ်ဖိ နတၢ်လဲၤခီဖျိအဂ့ၢ်တစဲးဖိမိၣ်.ပဘၣ်သးသ့ၣ်ညါစ့ၢ်ဒီး.

ဖု- (တဲလၢကလုာ်ယၢယၢ) အုၤ.... အိၣ်ဘျဲးနံၤဖုမ့ၢ်ချးမ့ၢ်ဒီးန့ၣ်,ဖုလဲၤထီၣ်ဘါယွၤလၢသရိၣ်ပူၤဘျီပူၤဘျီစ့ၢ်မၤ.....

လံၤမုၢ်(၁)- ဖု-မ့ၢ်ကျါန့ၣ်နဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဆၢကတီၢ်ဒီးမၤစၢၤတၢ်လၢတၢ်အိၣ်ဖျိတၢ်ဖဲးတၢ်မၤစ့ၢ်မိၣ်.

ဖု- (အိၣ်ဘျဲးဘျီတစိာ်ဖိဒီးတဲထီၣ်ကယိကယိ) ဟး အါ နီတဘျီဘၣ်....

လံၤမုၢ်(၂)- ဖုစၢ- လၢနတၢ်လဲၤခီဖျိအပူၤန့ၣ်,နဟးတဲဘၣ်ပုၤဂုၤပုၤဂၤလၢကစၢ်ယွၤကလုာ်ကထါအဂ့ၢ်တဘျီဘျီစ့ၢ်မိၣ်.

ဖု- (ဆုာ်နီၤဘၣ်ထီၣ်သး,တဲလီၤခိၣ်,မဲာ်ဟးဂီၤတစဲး) ဖုမၤတချးဘၣ်.တၢ်ဆၢကတီၢ်တအိၣ်လၢဖုကမၤတၢ်တဖၣ်န့ၣ်အဂီၢ်ဘၣ်.

လံၤခွါ- ဖုနသိၣ်လိဘၣ်အိၣ်ဘျဲးနံၤတၢ်မၤလိတဘျီဘျီစ့ၢ်မိၣ်.

ဖု- (ဖျါလၢသးဒိၣ်ထီၣ်တၢ်တစဲး.တဲတၢ်ကလုာ်ဆုာ်ထီၣ်တစဲး) ယတဲသုလံ.ယတၢ်မၤအါမးလၢယကဘၣ်မၤတၢ်လၢ Company အဂီၢ်န့ၣ်.ယန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်တဲအိၣ်ဘျဲးနံၤတသီလၢကအိၣ်ဘျဲးအိၣ်သါအဂီၢ်လီၤ.

လံၤမုၢ်(၁)- ဖု-နလဲၤဟးအိၣ်သကိးဘၣ်ပုၤဆူးပုၤဆါတဘျီဘျီစ့ၢ်မိၣ်.

ဖု- (ကွၢ်တရံးအလံၤဖိတဖၣ်အမဲာ်ဒီးတဲထီၣ်) တၢ်လံၤမုၢ်တၢ်လံၤခွါသ့ၣ်...ဖုတဲသုလံ. ဖုဘၣ်မၤတၢ်လၢ Company တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်အါထီၣ်အဂီၢ်တၢ်မၤတဖၣ်အိၣ်အါမး. တဘျီဘျီ ခဲမ့ၢ်သးန့ၣ်တဲက့ၤခဲမ့ၢ်တချးဘၣ်. ဖုဟးအိၣ်သကိးဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါပုၤဆါကချးဖဲလဲၣ်. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒုကိသံၣ်ရံၣ်အတၢ်မၤလီၤ. အတမ့ၢ်ဖုတၢ်မၤဘၣ်.

လံၤမုၢ်(၂)- တၢဖုစၢ, မ့ၢ်ကျါန့ၣ် နမၤယွၤတၢ်မၤလၢကျဲးလဲၣ်တကလုာ်လဲၣ်.

ဖု- (တဲလီၤခိၣ်. ဟဲမဲာ်ဟဲနါတဘၣ်လၢဘၣ်ဒီးတဲထီၣ်-) သုတစၢအံၤသုသံကွၢ်တၢ်ဆူၣ်သုသံကွၢ်တၢ်ကဲ.သုသံကွၢ်တၢ်ဒိၣ်န့ၣ်ဒိထၢ. ကဘၣ်စဲးဆၢက့ၤသုကျါလီၣ်. ဘၣ်လံ-ဘၣ်လံ,သံကွၢ်တၢ်လၢတဂုၤ. ဟဲ-ပကလဲၤဆူဖုကပူၤ,ယကဒုးအိၣ်သု ice cream.

(ဖုတဲတၢ်တခါခိၣ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်ဒီးလဲၤဆူပျံၤစီၣ်ခိၣ်လီၤခဲ.လံၤမုၢ်လံၤခွါသၢဂၤတခါလုၤဖုၣ်ထုးဖုဒီးဆဲးသံကွၢ်တၢ်)

လံၤမုၢ်လံၤခွါ- တၢဖုတဂၤအံၤပအဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါဒီး ... တဲဘၣ်ပုၤနမၤတၢ်လၢကစၢ်ယွၤဂီၢ်မတၢ်ဒုလဲၣ်ဒီး...

<b>တၢ်ထူးတီၤ</b>	
အိၣ်မူခါထူးတီၤနဲဒုၣ်,ပုၤဒီးစိကမိာ်ဘၣ်ဆၢန့ၣ်	တချးလဲၤပူၤဟီၣ်ခိၣ်ခါ,တၢ်တမံၤန့ၣ်ကျါသ့ၣ်ညါ
နဂီၢ်ဟီၣ်ခိၣ်တၢ်န့ၣ်သါ,အါကတၢ်လွံၢ်ပျံၤတထါ	“နသံနဟံၣ်တ့ၢ်ထဲလဲၣ်,နဂီၢ်တကဲဘျးပျံၤလဲၣ်”
အိၣ်ဖျိၣ်ခါဟဲကလီၤ,မ့ၢ်သံဘၣ်က့ၤစုယၢ်ခီ	ဂုၤကတၢ်န့ၣ်ကျါသ့ၣ်ညါ, “နက့ၤစိာ်ဘၣ်နဲဆဲးအါ”
လၢ- တံနီ (သဝီတါ)	